
Referat Planforum i Nordland 21. januar 2021 

Møtet ble avholdt på teams.  
  
Møteleder: Katrine Erikstad, Nordland fylkeskommune  
Referent: Britt Kjensli, Nordland fylkeskommune  
  
Sak 1. Kommuneplanens samfunnsdel Hadsel 
  
Fra Hadsel kommune   
Hans Christian Haakonsen kommuneplanlegger 
Ola Morten Teigen kommunedirektør 
Lena Arntzen ordfører 
Terese Nygård miljørådgiver 
 
Deltakere planforum   
Mona Halsbakk KS 
Linn Edvardsen Husbanken 
Trine Remman Mattilsynet 
Silje Hovdenak Sametinget 
Anne Sigrun Trandem Sametinget 
Åshild Grønlien Østmoe  Direktoratet for mineralforvaltning 
Gunn Elisabeth Johannessen Statsforvalteren 
Synne Skoglund Statsforvalteren 
Stein Tage Domaas Statsforvalteren 
Britt Jorid Børset Foss  BaneNOR 
  
Katrine Erikstad Nordland fylkeskommune, samfunnsutvikling 
Tim C. Tomkins-Moseng  Nordland fylkeskommune, samfunnsutvikling, plan 
Tomm Jensen  Nordland fylkeskommune, samfunnsutvikling, friluftsliv 
Stine Grøvdal Melsæther  Nordland fylkeskommune, samfunnsutvikling, kulturminner  
Silje Helland Økland Nordland fylkeskommune, samfunnsutvikling, kulturminner   
Toril Barthel Nordland fylkeskommune, veg  
Greta Johansen Nordland fylkeskommune, fylkesrådsleders kontor 
Britt Kjensli  Nordland fylkeskommune, samfunnsutvikling, koordinator 

planforum  
Dag Bastholm Nordland fylkeskommune, samfunnsutvikling 
Ann-Helen Haubakk Nordland fylkeskommune, samfunnsutvikling 
Torbjørn Moldestad  Nordland fylkeskommune, veg 
Tone-Lise Fische Nordland fylkeskommune, medvirkning 
Sesselja Jonsdottir  Nordland fylkeskommune, veg  
Siri Vasshaug Nordland fylkeskommune, mobilitet 
 
  



Hadsel kommune ved kommunedirektør Ola Morten Teigen presenterte hovedtrekkene i 
utkastet til kommuneplanens samfunnsdel, formålet med planen og prosessen som har vært 
gjennomført i kommunen. Planen har fire prioriterte tema og fire prioriterte utviklingsområder. 
Den er tufta på FNs bærekraftsmål. 
 
Kommunedirektøren tok deretter opp noen utfordringer han ville ha diskutert. Disse 
utfordringene dreide seg om: 

- Forholdet mellom kommuneloven og plan- og bygningsloven, kommunalt selvstyre 
- Forholdet mellom effektive planprosesser og samspill med nabokommunene, spesielt 

med tanke på by- og regionsenterpolitikk og handelsetablering. Her ble det fra 
fylkeskommunens side redegjort for by- og regionsenterpolitikken, 
regionvekstavtalene og planbestemmelsen om kjøpesenter i fylkesplanen. 

- Spredt boligbygging i bygdene, med referanse til areal- og transportplanlegging. 
Nordland fylkeskommune påpekte at spredt boligbygging/bosetting utafor sentrene, 
medfører lovpålagte oppgaver for fylkeskommunen, som for eksempel skoleskyss. En 
må tenke på hvordan en organiserer tjenestilbudet, det har konsekvenser. Det ble 
også påpekt at høy avkjørselfrekvens gir flere ulykker. Trafikkavviklingen skal være 
effektiv, sikker og miljøvennlig og det er mange faktorer som må vurderes før en 
tillater spredt boligbygging. Det er for eksempel viktig å ha mulighet til å kunne gå 
eller sykle til skolen. 

 
Andre tema som diskutert/kommentert i møtet var: 

- Koblingen til økonomiplanen – Nordland fylkeskommune – skriv tydelig om 
sammenhengen i kap. 2. 

- Aldersvennlig stedutvikling – Statsforvalteren, Husbanken – viser til håndbøker og 
viktigheten av planforankring. 

- Samarbeid i lys av FNs bærekraftsmål nr 17 – Nordland fylkeskommune – løft ut mål 
17 og beskriv dette i eget kapittel. 

- Utskifting av ledningsnett – Mattilsynet – Savner ei holdning til dette i planen. Viser til 
ny forskrift i 2017 og at de ikke har fått tilsendt planprogram til vann- og avløpsplanen 
på høring. 

- Oppbygging/struktur på utkastet til plandokument – Nordlland fylkeskommune, 
Sametinget, Statsforvalteren – God kvalitet, ryddig, god form, lett å finne fram, 
målretta, godt utreda grunnlag. Bør endre ordlyden fra delmål til strategier. 

- Bredbånd – Nordland fylkeskommune – Dekning 
- Medvirkning – Nordland fylkeskommune – Bruk medvirkningsrådene i planprosesser! 
- Samisk – Bra at skilting løftes fram, men bør også se på samisk kultur, barn og unge, 

reindrift. Mangler litt kunnskapsgrunnlag her. 
 
Det ble avtalt tre videre møter/kontakter som oppfølging etter planforum. Greta Johansen fra 
Nordland fylkeskommune inviteres til møte i kommunedirektørutvalget i Vesterålen for å 
diskutere utfordringer framover med fokus på regionsvekstavtaler og by- og 
regionsenterpolitikk. Hadsel kommune tar kontakt med Linn Edvardsen i Husbanken for å få 
relevant statistikk/kunnskapsgrunnlag i forhold til boligstrategi under utarbeiding, og det 
avtales møte med Mattilsynet for å snakke om vann- og avløpsplanen/utskifting av 
ledningsnett. 
  
Nordland fylkeskommune takker for deltakelsen! 
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